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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Visar att ledamot/ersättare varit frånvarande under sammanträdet
T Visar att ersättare tjänstgjort under sammanträdet 
N Visar att ersättare närvarat under sammanträdet 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 
paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 

Ledamöter X/- Ersättare T/N 
Moderata samlingspartiet (M) 

Mats Gerdau X Anders Bruhn T 
Tobias Nässén X Annika Jung T 
Helene Skantze X Vilma Mori Aguilar T 
Filip Wiljander X Dominique Faymonville T §§ 227-238

Eva Öhbom Ekdahl X Per Norling - 
Bo Bergkvist X Angela Berglund N 
Oliver Rykatkin X Noa Samenius - 
Eivor Örenmark X Christina Rinman - 
Magnus Sjöqvist X Jan Bjurfors - 
Anna Kjellin Flory - Cathrine Swenzén - 
Peter Zethraeus X 
Johan Hiller X 
Axel Krottler X 
Andreas Brännström X 
Lotta Riedel  X 
Lena Gatenborg - 
Richard Herrey - 
Asta Groth X §§ 239-242

Elisabet Engström X 
Centerpartiet (C) 

Christine Lorne X Björn Strehlenert - 
Hans Peters X Maria Håård N 
Håkan Ekengren X Ylva Hedman - 
Johan Krogh X 
Olga Anikina X 
Martin Hedman X 

Liberalerna (L) 
Gunilla Grudevall-Steen - Johan Kjellman T 
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Monica Brohede Tellström X Karin Bünger - 
Martin Sääf - Jonas Conradsson T 
Anna-Karin Boréus X 
Lena Linnerborg X 

Kristdemokraterna (KD) 
Karin Teljstedt - Malin Gunnesson T 
Anders Tiger X Jack Sjölund - 
Lydia Liu (-) X 

Socialdemokraterna (S) 
Maria Raner X Erik Svanfeldt T 
Espen Bjordal - Emelie Friberg - 
Gunnel Nyman Gräff - Andreas Andersson T 
Martin Hellströmer X Henrik Unosson - 
Majvie Swärd X Godwyll Osei-Amoako T 
Mattias Qvarsell X Lena Gonäs N 
Helena Westerling X   
Carl-Magnus Grenninger X 
Alva Dahn X 
Andreas Falk - 
Ella Tegsten X 

Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X Ej § 241 p.g.a. jäv. Lamin Jatta Modigh T 
Mikael Carlsson X Kristina Granlund - 
Lina Olsson X Carin Larsson T 
YuSie Rundkvist Chou - 
Bosse Ståldal - 

Sverigedemokraterna (SD) 
Åsa Nyberg X Pernilla Axelsson (-) - 
Esa Örmä X Christina Wiltman - 
Stephan Andersson X Bror Bergquist - 
Leonid Yurkovskiy X 
David Hyde X § 242

Miljöpartiet de gröna (MP) 
Sidney Holm X Göran Börjesson - 
Lisskulla Zayane X Desha Svenneborg T § 242

Ninni Lindberg X §§ 227-241

Louise Ollivier X 
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Vänsterpartiet (V) 
Amanda Sandholm - Tomas Ottosson T §§ 227-240

Lisa Rasmussen X Rolf Wasteson T §§ 241-242

Fredrik Holmqvist X 
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§ 227

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Oliver Rykatkin (M) och Andreas Andersson (S) att justera 
protokollet tillsammans med ordföranden. Justeringen äger rum den 19 september 2022 
och den 26 september 2022. 

- - - - -
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§ 228 KFKS 2022/1 

Anmälningar från revisorerna, övriga anmälningar samt 
meddelanden och tillkännagivanden 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Anmälningar till kommunfullmäktige 2022-09-19 

Skrivelser från revisorerna 
Inga inkomna skrivelser. 

Övrigt 
Länsstyrelsens rapport från inspektion den 29 mars 2022 av 
Överförmyndarnämnden i Nacka kommun/KFKS 2022-00683

- - - - -
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§ 229 KFKS 2022/548 

Interpellation – Vad gör kommunen för att förhindra 
arbetslivskriminalitet? 
Interpellation den 20 juni 2022 av Kristina Granlund (NL) till kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau (M)

Beslut 
Interpellationen bordläggs. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 
Svar 

- - - - -
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§ 230 KFKS 2018/888 

Nya ledamöter och ersättare i Nacka 
kommunfullmäktige 

Länsstyrelsen har utsett nedanstående personer. 
Ella Tegsten (S), ny ledamot 
Godwyll Osei-Amoako (S), ny ersättare 
Lena Gonäs (S), ny ersättare 

- - - - -
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§ 231 KFKS 2018/888 

Val av ombud vid Storsthlms förbundsmöte efter 
Cathrin Bergenstråhle (M) t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Val av nytt ombud bordläggs. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

- - - - -
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§ 232 KFKS 2018/888 

Val av nämndeman till Nacka tingsrätt efter Stefan 
Hedlund (utsedd av Liberalerna) t.o.m. 2023-12-31 

Beslut 
Val av nämndeman bordläggs. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

- - - - -
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§ 233 KFKS 2018/888 

Val av nämndeman till Nacka tingsrätt efter Bror 
Bergquist (utsedd av Sverigedemokraterna) t.o.m. 2023-
12-31

Beslut 
Till nämndeman väljs Eva Skog. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

- - - - -
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§ 234 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
natur- och trafiknämnden från Björn Friberg (S) samt 
val av ny ledamot t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 

Till ledamot väljs Björn Eckerman (S). 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

- - - - -
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§ 235 KFKS 2018/888 

Val av ersättare i natur- och trafiknämnden efter Björn 
Eckerman* (S) t.o.m. 2022-12-31  

Beslut 
Till ersättare väljs Lena Emanuelsson (S). 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

- - - - -
*Eftersom Björn Eckerman (S) har valts till ledamot har hans ersättarplats blivit tillgänglig.
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§ 236 KFKS 2018/888 

Val av ledamot i socialnämnden efter Anna Döös* (M) 
t.o.m. 2022-12-31

Beslut 
Till ledamot väljs Simon Johansson. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

- - - - -
*Uppdraget har upphört på grund av folkbokföring i annan kommun 2022-06-29.
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§ 237 KFKS 2018/888 

Val av nämndeman till Nacka tingsrätt efter Sofia Peters 
(utsedd av Centerpartiet) t.o.m. 2023-12-31 

Beslut 
Val av nämndeman bordläggs. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

- - - - -
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§ 238 KFKS 2018/888 

Val av nämndeman till Nacka tingsrätt efter Filippa 
Althoff (utsedd av Moderaterna) t.o.m. 2023-12-31 

Beslut 
Val av nämndeman bordläggs. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

- - - - -
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§ 239 KFKS 2022-560 

Redovisning av kommunalt partistöd 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att samtliga partier som fick kommunalt partistöd i Nacka för 
år 2021 har redovisat användningen och kan erhålla partistöd för 2022. 

Ärendet 
Partier som erhåller kommunalt partistöd från Nacka kommun ska årligen redovisa  
användningen av det kommunala partistödet. Samtliga partier som fått kommunalt 
partistöd från Nacka kommun för verksamhetsåret 2021 har redovisat hur partistödet har 
använts.  

Redovisningarna från samtliga partier är granskade av respektive partis revisor och 
uppfyller kommunens krav på redovisning. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 5 september 2022, § 225 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 22 juni 
2022 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

- - - - -
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§ 240 KFKS 2022-463 

Anslutning av nya delägare i Stockholmsregionens 
Försäkring AB 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner att kommunerna Nykvarn, Salem, Sundbyberg, Upplands-
Bro, var för sig, erbjuds möjlighet att under perioden 2022-2023 tillträda som aktieägare 
och teckna försäkringar i bolaget tidigast från och med 2023-01-01. Tillträde sker genom 
riktad nyemission med tilldelning av en aktie per kommuninvånare till priset 100 kr per 
aktie. 

Ärendet 
Kommunerna Nykvarn, Salem, Sundbyberg och Upplands-Bro har under våren 2022 
anmält intresse att kunna tillträda som medlemmar och delägare i Stockholmsregionens 
Försäkring AB (SRF).  

Styrelsen i Stockholmsregionens Försäkring AB föreslår att fullmäktigeförsamlingarna i 
bolagets aktieägande kommuner enhälligt beslutar att kommunerna Nykvarn, Salem, 
Sundbyberg, Upplands-Bro, var för sig, erbjuds möjlighet att under perioden 2022-2023 
tillträda som aktieägare och teckna försäkringar i bolaget tidigast från och med 2023-01-01. 
Tillträde sker genom riktad nyemission med tilldelning av en aktie per kommuninvånare till 
priset 100 kr per aktie. 

Synergieffekterna och fördelarna med försäkringssamarbetet ökar med antalet anslutna 
kommuner. Genom nyemission och nyteckning av försäkringar tillförs bolaget ytterligare 
kapital. Det ökade egna kapitalet minskar behovet av återförsäkring vilket ger 
ägarkommunerna lägre försäkringskostnader samtidigt som exponeringen för oförutsägbara 
svängningar i försäkringsmarknaderna minskar. 

Med en ökad kapitalbas förbättras också möjligheterna för bolaget att ge försäkringsskydd 
för risker som är svåra och kostsamma att försäkra på den kommersiella 
försäkringsmarknaden. Kostnadseffektiviteten i samarbetet ökas också genom att 
försäkringsrörelsens fasta kostnader fördelas över ett större försäkringsbestånd. 

Handlingar i ärendet 
Ordförandebeslut av kommunstyrelsens ordförande den 15 september 2022 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 5 september 2022, § 226 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 4 juli 2022 
Bilaga 1 Aktieägarförteckning 
Bilaga 2  Aktieägaravtal med tillägg och kommentarer 
Bilaga 3  Bolagsordning 
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Bilaga 4  Förslag till emissionsbeslut till bolagsstämman i Stockholmsregionens 
Försäkring AB 

Bilaga 5  Årsredovisning 2021 för Stockholmsregionens Försäkring AB 
Bilaga 6  Revisionsberättelse för 2021 (KPMG) 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet biföll det delegationsbeslut som togs 220915 av kommunstyrelsens 
ordförande. Därför att:  
Dagens klimatkatastrofer med skyfall, översvämningar bränder och torka är starten på den 
klimatkris som forskare varnat för i tio tals år. Trots det går Sveriges och Nackas 
omställning till det koldioxidneutrala samhället mycket långsamt även om steg tas i rätt 
riktning. Det behövs bara så mycket mer.  
Som ett resultat av klimatförändringarna kommer hot mot kommunens fastigheter att öka 
betydligt, både skyfall och brand är påtagliga och ökande risker till följd av klimatnödläget. 
Att Nacka kommunens i det här dystra läget kan försäkra sina fastigheter i ett samägt 
försäkringsbolag är utmärkt.  
Dagens beslut som gäller att göra fler kommuner och dess medborgare till delägare 
Stockholmsregionens Försäkrings Ab är positivt ur flera ekonomiska aspekter. 
Bolaget tillförs kapital, vilket minskar behovet av återförsäkringar, vilket ger kommunerna 
lägre försäkringskostnader. 
Det går bra ihop med kommunens övergripande mål: Maximalt värde för skattepengarna  
I detta bolag kan Nacka kommun försäkra fastigheter till bättre villkor än på den öppna 
marknaden. De vinstdrivna försäkringsbolagen kan trots 100 års utveckling fortfarande inte 
slå de samäga icke vinstdrivna bolaget Stockholmsregionens försäkrings AB. 
Något att fundera på. ” 

- - - - -
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§ 241 KFKS 2022-702 

Beviljande av hyresbidrag samt utökad kommunal 
borgen till Boo Folkets Hus 
Ordförandeinitiativ från den 23 augusti 2022 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ingår borgensåtagande på 10 000

000 kronor till Föreningen Boo Folkets Hus (814000-6613) under maximalt 10 år.
Detta beslut ersätter kommunfullmäktiges beslut 23 mars 2022 § 123 och andra
beslutspunkten beträffande kommunal borgen upphör därmed att gälla.

2. Kommunfullmäktige beslutar att hyresbidrag till Boo Folkets hus för år 2023–2024
hanteras inom ordinarie budgetprocess.

Ärendet 
Boo Folkets Hus byggnad totalförstördes i samband med en brand hösten 2020. Boo 
Folkets Hus bygger ett nytt hus som ersätter det gamla. Det nya huset kommer i grunden 
att ha samma funktioner som det gamla, men kapaciteten förstärks för att kunna möta fler 
besökare och att anordna än mer verksamhet.  

Kommunstyrelsen beslutade 6 september 2021 § 270 att bevilja ett investeringsbidrag på 2 
410 000 kronor för återuppbyggnad av Boo Folkets Hus. I januari 2022 inkom Boo Folkets 
Hus med en ny ansökan om ytterligare stöd för återuppbyggnaden av Boo Folkets Hus. Då 
beslutade kommunfullmäktige den 23 mars 2022 § 123, att bevilja ett investeringsbidrag på 
7,6 miljoner kronor samt en kommunal borgen på 5 miljoner kronor. 

I augusti 2022 kom föreningen in med ytterligare en ansökan om 10 miljoner i kommunal 
borgen, en utökning med 5 miljoner kronor jämfört med tidigare beslut. Efter ett 
ordförandeinitiativ beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott den 23 augusti 2022, att ge 
stadsledningskontoret i uppdrag att till kommunstyrelsens sammanträde 5 september 2022 
återkomma med förslag på utformning och nivå på hyresbidrag till Boo Folkets Hus för 
2022 och hur ett årligt hyresbidrag från 2023 ska kunna införas samt förslag om utökad 
kommunal borgen.  

Boo Folkets Hus äger idag sina egna lokaler via sitt bolag Boo Allaktivitetshus AB. Detta 
till skillnad mot Fisksätra Folkets hus och Älta Kulturförening där Nacka kommun hyr in 
dessa lokaler från extern part och föreningarna hyresfritt får disponera dessa. Boo Folkets 
Hus betalar för sina lokaler och erhåller idag inget särskilt bidrag från kommunen för 
hyreskostnaden. En skillnad jämfört med övriga föreningar är att Boo Folkets Hus bedriver 
verksamhet åt kommunen. De driver till exempel fritidsgård, kulturskoleverksamhet i egen 
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regi och Lust Huset för äldrenämnden. Föreningen får ersättning för dessa verksamheter 
via check eller avtal. I dessa ersättningar ingår även viss ersättning för lokaler. 

Hyreskostnaden hanteras olika för föreningarna, där Fisksätra Folkets hus och Älta 
Kulturförening disponerar lokalerna utan kostnad medan Boo Folkets hus har en hyra för 
sina lokaler och denna kostnad kommer att öka till cirka 3 miljoner kronor i samband med 
återuppbyggnaden. I sammanhanget ska det också vägas in att Boo Folkets Hus bedriver 
verksamhet åt kommun och i denna ersättning ingår även lokalkostnaderna. Då Boo 
Folkets hus får en utökad hyreskostnad och för att få mer jämställda förutsättningar mellan 
föreningarna att bedriva kulturverksamhet bör Boo Folkets hus få ett hyresbidrag. Det ska 
inte motsvara 100 procent av hyran, då de även bedriver kommunal verksamhet och 
genom ersättning för den verksamheten även blir kompenserade för del av hyreskostnaden. 

Stadsledningskontorets bedömning är att lokalersättningen, som redan ligger i de 
ersättningar som föreningen får, motsvarar cirka en tredjedel av den nya hyran. Utifrån den 
nya preliminära hyran skulle det innebära att Boo Folkets Hus skulle få den resterande 
delen av hyran, 2,0 miljoner kronor, i hyresbidrag för 2022. Finansiering sker genom att 
ianspråkta 2,0 miljoner kronor från kommunstyrelsens reserv. Hyresbidraget för år 2023 
och framåt kommer att inarbetas i förslaget till Mål och budget 2023-2024.  

Vidare föreslår stadsledningskontoret att Boo Folkets Hus ska beviljas en utökad 
kommunal borgen på 5 miljoner kronor och det innebär att kommunens samlade 
borgensansvar skulle uppgå till totalt 10 miljoner kronor på maximalt 10 år. Boo Folkets 
Hus har haft en god ekonomi under de senaste åren, även om branden har påverkat 
ekonomi. Stadsledningskontoret gör bedömningen att Boo Folkets Hus ur ett ekonomiskt 
perspektiv klarar de krav som bankerna ställer, samt att risken för kommunen minimeras 
genom att ställa krav på säkerhet för kommunal borgen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 5 september 2022, § 228 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 30 augusti 2022 
Bilaga 1 Ansökan om kommunal borgen från Boo Folkets Hus, daterad 2022-08-12 
Bilaga 2 Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 23 augusti 2022 § 109 
Bilaga 3 Ordförandeinitiativ – Ytterligare stöd till Boo Folkets hus 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), Johanna Kvist (S), 
Mikael Carlsson (NL) och Sidney Holm (MP), bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Johanna Kvist yrkade därutöver, med instämmande av Rolf Wasteson, Mikael Carlsson och 
Sidney Holm, bifall till följande tillägg. 
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”Att Nacka kommun utreder möjligheten hur kommunen på andra sätt kan stötta Boo 
Folkets hus, exempelvis genom utökat borgensåtagande, förskott på hyresbidraget eller 
genom att gå in som ägare i fastigheten.” 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Därefter ställde ordföranden tilläggsyrkandet från Johanna Kvist mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat att avslå tilläggsyrkandet. 

Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som 
avslår Johanna Kvists tilläggsyrkande röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej har 
kommunfullmäktige beslutat att bifalla tilläggsyrkandet.”  

Vid voteringen avgavs 36 ja-röster och 22 nej-röster. 3 ledamöter var frånvarande. 
Ordföranden konstaterade att kommunfullmäktige därmed hade bifallit kommunstyrelsens 
förslag. 

Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 1

Christina Ståldal (NL) deltog inte i behandlingen av detta ärende på grund av jäv. 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”För Ormingeborna, och då särskilt för ungdomarna i området, har lokalerna i Boo Folkets 
hus och verksamheten varit väldig viktig och värdefull. Vi talar i andra sammanhang om 
förebyggande verksamhet för att undvika att barn och ungdomar handlar i olika destruktiva 
beteenden. Det här är en sådan verksamhet. 
Tyvärr brann Boo Folkets hus byggnad ned för ca två år sedan. Det sorgliga i 
sammanhanget var, enligt uppgifter från brandförsvaret, att avsaknaden av fungerande och 
utmärkta brandposter försenade släckningsinsatsen. Hade brandposten i byggnadens närhet 
varit i funktion hade branden kunnat begränsas och därmed byggnaden troligtvis räddats. 
Här fungerade kommunens infrastruktur inte som den ska göra och det innebär att 
kommunen också är medskyldig till konsekvenserna av branden. Juridiskt är det i första 
hand en fråga mellan Boo Folkets hus försäkringsbolag och kommunen men moraliskt har 
kommunen en skyldighet gentemot Boo Folkets hus, verksamheten och de boende i 
området.  
Vi i Vänsterpartiet har inga invändningar mot beslutet att kommunen ger hyresbidrag och 
går i borgen. Men föreningen Boo Folkets hus och dess eget fastighetsbolag har dock 
fortfarande problem även om detta beslut går igenom. Vi vet nu att Boo Folkets hus inte 
längre har möjlighet och förmåga att själva äga byggnaden och i avtal överlåtit byggnaden 
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till ett fastighetsbolag. Socialdemokraterna yrkade i kommunstyrelsen att kommunen ska 
medverka till att föreningen och deras bostadsbolag fortsätter att ha rådighet över 
byggnaden. Det är något vi i Vänsterpartiet instämmer i. Förslaget att kommunen ev. kan 
gå in som delägare är självklart en möjlighet men vi skulle hellre se att föreningen och dess 
fastighetsbolag själva ges förmåga att långsiktigt själva äga och förvalta byggnaden. Vi 
ställde inte något annat yrkande men vill särskilt påpeka att kommunen här har ett 
moraliskt ansvar att se till att så blir fallet.  
Eftersom frågan är synnerligen akut vill vi att kommunen omgående gör en utredning om 
hur kommunen kan bidra till att Boo Folkets hus långsiktigt själva kan äga och förvalta 
byggnaden.” 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Vi har tagit flera initiativ för att stödja Boo Folkets Hus så att de kan fullfölja 
återuppbyggnaden av sitt hus efter den förödande branden för två år sedan. De har fått 
investeringsbidrag två gånger, kommunal borgen i två beslut och nu inrättar vi ett särskilt 
hyresbidrag. Oppositionens enda ytterligare förslag är att kommunen nu ska köpa 
fastigheten. Det är inget som i sig hjälper Boo Folkets Hus, om förvärvet ska ske på 
affärsmässiga grunder förstås. Men det är möjligt att de tänker sig att köpa till överpris eller 
att kommunen ska sätta ned hyran och på så sätt bakvägen subventionera verksamheten 
ännu mer. Då är det bättre att göra det öppet och transparent i stället.” 

Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är av stor vikt att det finns lokaler att tillgå i alla områden i Nacka. För barn och 
ungdomar, men även för aktiviteter för äldre och som möjlighet att ordna möten och 
arrangemang i lokalsamhället. Inte minst i Orminge, med nya kommersiella lokaler och 
betydligt fler bostäder, och därmed många fler medborgare behövs lokaler och 
mötesplatser. Boo Folkets Hus är en viktig sådan mötesplats i Orminge med omnejd, och 
därför är det självklart att kommunen ska stödja återbyggnaden av huset. Det är bra att 
majoriteten äntligen förstår detta och nu är redo att stötta Boo Folkets Hus att komma 
tillbaka på banan efter den tragiska branden. 
Men vi är oroade över Boo Folkets Hus framtid och att detta stöd inte räcker. Om de 
tvingas sälja den nya fastigheten vet vi inte vad som händer med verksamheten i framtiden. 
Det är oerhört viktigt att våra medborgare även i framtiden har kulturhus som Boo Folkets 
Hus i sitt närområde, inte minst med anledning av den förtätning och utveckling som sker i 
och runt Orminge centrum. Därför la vi socialdemokrater ett förslag på tilläggsyrkande: att 
kommunen ska utreda möjligheten att på andra sätt stötta Boo Folkets hus, exempelvis 
genom utökat borgensåtagande, förskott på hyresbidraget eller genom att gå in som ägare i 
fastigheten. Det röstades tyvärr ned av den moderatledda alliansen och vad som nu händer 
med Boo Folkets Hus återstår att se. Vi kommer fortsätta att försöka få till en långsiktig 
lösning som garanterar den viktiga verksamheten.” 
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Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan är positiva till att kommunen går in med ett borgensåtagande för Boo folkets 
hus.Boo folkets hus är ett nav inte bara för kulturen i Boo utan också för det förebyggande 
arbetet med ungdomar och för att hålla Boo och Orminge som en trygg och säker del av 
kommunen. Nackalistan vill att kommunen tar kontakt med Boo folkets hus för att se 
vilket ytterligare stöd som kan behövas för att man ska kunna ha kvar. Rådighet över sin 
fastighet. Vi tycker det behöver utredas om kommunen under en begränsad tid kan bli 
delägare i fastigheten och på så sätt tillse att verksamheten kan tryggas på längre sikt.” 

- - - - -
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§ 242 KFKS 2021-01251 

Motion – Medlemskap i Cykling utan ålder 
Motion den 13 december 2021 av Lisa Rasmussen m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen då särskilda boenden enligt auktorisationsvillkoren 
för kundval redan ska erbjuda gruppaktiviteter och individuella aktiviteter som stärker den 
enskildes psykiska och fysiska funktioner vilka planeras utifrån kundernas önskemål. I 
enlighet med Nackas styrmodell är det upp till varje anordnare inom kundvalet att själva 
besluta om verksamhetens utformning och så även om medlemskap i föreningen. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun ska bli medlem i den ideella föreningen Cykling 
utan ålder. 

Cykling utan ålder är en ideell verksamhet där volontärer erbjuder äldre personer på 
särskilda boenden cykelturer i specialbyggda trehjuliga lådcyklar, rickshaws. Verksamheten 
bygger på att koordinatorer samordnar volontärer och boende som vill cykla och 
medlemskap i föreningen innebär bland annat att anordnaren får stöd i uppstartsskedet. 
Anordnaren behöver även köpa in en eller flera cyklar som rymmer två passagerare 
och/eller en specialbyggd cykel som kan lastas med en rullstol. 

Motionen har behandlats av fritidsnämnden, äldrenämnden och kommunstyrelsen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 5 september 2022, § 227 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 21 juni 2022 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 30 mars 2022 § 20 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 23 mars 2022 § 18 
Bilaga 3 Motionen 

Yrkanden 
Eivor Örenmark (M) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  

Fredrik Holmqvist (V) yrkade bifall till motionen. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Fredrik Holmqvists förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
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Reservationer 
Fredrik Holmqvist reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Ärendet handlar om att höja livskvalitet och hälsa för Nackas äldre genom att kommunen 
ansluter sig till en volontärverksamhet för cykling. Går kommunen in som medlem kan alla 
äldreboenden kan dra nytta av aktiviteten. 
Jämföraren är Nacka kommuns sida för att välja vilket boende man vill och har råd att bo 
på. Snittet på Jämförarens ”jag är nöjd med de aktiviteter som erbjuds på mitt boende” är 
64%. Vi i politiken kan inte heller vara nöjda med 64%. 
Tyvärr hänvisar allianspartierna till sin styrmodell som gör aktivitetsutbudet till ett 
konkurrensmedel för privata äldreboenden.” 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Det finns inget hinder för att någon äldreverksamhet i Nacka blir medlem i Cykling utan 
ålder, som har många goda syften efter erfarenheter från andra håll. Däremot är det att gå 
för långt att tänka sig att hela kommunens hela äldreverksamhet skulle ansluta sig till detta. 
Olika boenden kan vilja satsa på olika aktiviteter och vad som passar för ett boende kanske 
inte passar för alla. Nackalistan välkomnar syftet med motionen vad gäller aktiviteter för 
äldre och upplevelser, gärna utomhus, så att många äldre kan uppleva natur, folkliv och 
naturens växlingar. Vi bifaller ändå tjänstehandlingens förslag till beslut och hoppas att 
motionen ändå ger inspiration både till cykling och andra former av aktiviteter som passar 
det enskilda boendet.” 

Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet ser positivt på motionen. Cykeln ger frihet och är en viktig del för en hållbar 
mobilitet i Nacka. Miljöpartiet har länge drivit införandet av ett lånecykelsystem i 
kommunen. Tillgång till cyklar skulle i formen av ett lånecykelsystem kunna tillgodoses 
även för detta ändamål och dessutom vara ytterligare en anledning att inom ramen för detta 
erbjuda också lådcyklar.” 

- - - - -
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